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VERSLAG  
VERGADERING COMMISSIE 2  

van woensdag 22 juni 2011 om 19:30 uur 

 
Aanwezig:  
De Busser Karel, Daniëls Tom, Calis Clara, De Wilde Tine, Diels Vincent, Driesen Godelieve, Gladiné Pierre, 
Reniers Peter , Bax Bas – raadsleden 
 
Vos Eric – schepen  
Wittebolle Astrid – schepen 
De Wachter Eddy – voorzitter 
Aerts Katleen – commissiesecretaris 
 
Ook aanwezig 
Vanhaute Dirk – directeur Vrije Tijd en Cultuur 
Van Eyck Jef – coördinator Turnhout 2012 
Verschueren Rob – diensthoofd Sport 
Smeets Erik – adviesraad Sport 
Mateusen Steven – diensthoofd Wegen, Groen & Mobiliteit 
Wouters Kristoff – diensthoofd Facility Management 
 
Sylverans Wilfried, Moelans Paul, Guy Van der Stuyft 
 
Verontschuldigd: 
Langman Deborah (vervangen door Bax Bas) 
 
De commissie  is gewijzigd in samenstelling en bevoegdheden.  Schepen Eric Vos en schepen Astrid Wittebolle 
combineren voor het eerst vandaag hun bevoegdheden samen in commissie 2. 
 
 
1. Verslag vorige vergadering 
Er zijn geen opmerkingen bij het verslag van de vergadering van 27 april 2011. 
 
 
2. Stand van zaken cultuurjaar 2012 
Dirk Vanhaute geeft meer uitleg over de begrotingswijziging voor Cultuur – Sport – Toerisme – Evenementen –  
Turnhout 2012 en een korte inleiding. 
Verduidelijking door Jef Van Eyck aan de hand van een powerpointpresentatie. 
 
Bij de begroting is de afrekening goedgekeurd.   
Wat stad Turnhout betreft twee maal 200.000 euro en de investering die al in het verleden gebeurd is.  
Vergelijkbaar met Vlaanderen 200.000 euro, Flanders DC 100.000 euro.  De provincie heeft geïnvesteerd in de 
Warande, in het literair festival ‘Grensgevallen’ en een extra 100.000 euro voor de vzw zelf.   
Daarbij komt ook het gehele sponsorverhaal. 
Turnhoutse bedrijfsleiders worden als ambassadeurs mee opgenomen in het verhaal.  Een honderdtal bedrijven 
zijn aangeschreven voor het sponsorevenement.  Een 120 leden waren aanwezig.  De sponsering gebeurt niet 
alleen via geldelijke middelen, maar ook door materialen te schenken en hun locaties open te stellen voor 
culturele activiteiten.  Er wordt nu al gesproken over 300.000 euro. 
 
Vanuit Vlaanderen was er een project ‘Arts Flanders’ met 5 steden, waarvan Turnhout met het Turnhouts 
Grafisch Festival een onderdeel uitmaakte.  Door bezuinigingen is het project on-hold geplaatst.  Toch wil men op 
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eigen initiatief aan dit project verder werken.  Kris Peeters steunt het project, maar voorlopig zonder concrete 
afspraken.  Wanneer er meer duidelijkheid is over de financiering, kunnen de plannen verder uitgewerkt worden. 
 
Op dinsdag 21 juni was er een vergadering waar het programma van ‘Turnhout 2012’ werd verduidelijkt.  Heel 
concreet: wie doet wat en wanneer?  De voorbereidingen hebben een dynamiek gekregen en evalueren in de 
goede richting.   
Dit wordt mogelijk door enthousiaste medewerkers.  Zowel vanuit de vzw zelf, die momenteel bestaat uit één  
full-time medewerker en twee part-timers, verder aangevuld met de bereidwillige medewerking van verschillende 
stadsdiensten.  Er wordt gewerkt met een duidelijke gemeenschappelijke communicatie.   
Het grootste probleem is de interesse opwekken bij de pers om Turnhout als ‘Cultuurstad van Vlaanderen’ in de 
schijnwerpers te plaatsen.   Hiervoor zijn onder andere de ‘5 x 5 redenen om Turnhout 2012 te bezoeken’ 
ontwikkeld.  Er is ook vraag naar een een nieuwe website in samenspraak met de stad. De huidige site oogt wel 
mooi, maar werkt niet praktisch.   
‘Vzw Turnhout 2012’ heeft veeleer een coördinerende functie.  De vzw organiseert zelf ook enkele activiteiten, 
maar motiveert en steunt vooral de initiatieven van zowel groepen en verenigingen, als van individuen om zo tot 
een kwalitatief hoogstaand programma te komen.  Het succes van ‘Turnhout 2012’ kan pas gemeten worden na 
2015.  Dit project zou een aanzet kunnen zijn voor nieuwe langdurige samenwerkingsverbanden.   
Jef Van Eyck roept iedereen in de regio op om ‘de herten in het oog te houden!’ 
 
Opmerkingen: 
Het is misschien een interessant idee om in een volgende commissie ‘Turnhout 2012’ toe te lichten gezien vanuit  
het perspectief van de vele medewerkers van stad Turnhout zelf: TRAM 41, dienst toerisme, cultuurcoördinatie…  
Astrid Wittebolle beaamt dit en stelt een vlotte samenwerking vast. 
 
Pierre Gladiné vindt dat er benadrukt moet worden dat de partners een stevige duit in het zakje doen.  Dit mag 
niet onderschat worden.  Zo zijn er ook verschillende scholen die zich engageren door de geïntegreerde proef 
van de laatstejaars af te stemmen op verschillende initiatieven: het maken van een boot, de lay-out en afwerking 
van drukwerk. 
 
Vragen: 
Karel De Busser vraagt of er bij het spiegeltentfestival rekening wordt gehouden met de derde leeftijd, door ook 
namiddag voorstellingen in te richten?  De oudere bevolking voelt zich ’s avonds niet meer veilig op straat. 
Dit staat zeker genoteerd! 
 
 
3. Evaluatie sport beleidsplan 
Eric Vos geeft een toelichting over het vrijetijdsplan ‘Turnhout Troef’ waar diverse vrijetijdsdiensten ( jeugdwerk, 
sport, toerisme… ) naar synergieën zoeken.  Het voortraject met verschillende partners en verenigingen is een 
verhaal van vallen en opstaan.  Toch zien we een positieve evaluatie binnen het sportbeleid wat betreft de 
vorming en middelen voor de begeleiders en de infrastructuur.  Zo is TTV in verdere ontwikkeling, met FRAC zijn 
er gesprekken en er zijn plannen voor beachsport en een loopparcours.  De sportpromotie wil ook nieuwe 
deelnemers aantrekken. De sportacademie wordt gepromoot in een goede samenwerking met de scholen.  Het 
voorziene UiT-Loket kan het initiatief ondersteunen en andere accenten toelichten.   
 
Rob Verschueren licht toe aan de hand van een powerpointvoorstelling, hier in bijlage. 
In 2013 volgt er een nieuw uitgebreide bevraging.  Men streeft naar een zo’n breed toegankelijk mogelijk aanbod 
op het vlak van cultuur en vrije tijd. 
 
Opmerking: 
Eric Vos vermeld dat in het woonproject Schorvoort een mooi voorbeeld ligt hoe een klein gebied voor 
sportrecreatie geïntegreerd kan worden in een woonwijk. 
 
Vragen: 
Vincent Diels vraagt waar men de Finse Piste juist wil realiseren? 
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Volgens Eric zijn er verschillende denkpistes.  Het industrieterrein Veedijk, de ontwikkeling kanaalzone, de 
Leemshoeve – waar de verlichting al aanwezig is.  Het Stadspark is daarentegen niet zo gunstig op gebied van 
inplanting als voor sociaal toezicht tijdens winterse donkere avonden.  
Hoe staat het met de herlocatie van Hand in Hand?  Zowel financieel, als in tijdsdruk? 
Men zit in een opstartfase en gaat het dossier verder uitwerken.  Er is een belangrijk budget voorzien in de 
begroting 2011. 
 
 
4. Sport regio Noorderkempen, jaarrekening, jaarverslag 
Dit agendapunt wordt verzet naar een volgende commissie. 
 
 
5. Aanstellen ontwerper Baron Du Fourstraat 
Steven Mateusen illustreert de toelichting van de twee agendapunten rond Wegen, Groen en Mobiliteit aan de 
hand van een powerpointvoorstelling in bijlage.   
 
Dit project dient realiseerbaar te worden op drie jaar tijd.  Met de komst van de Turnova-site dienen zich extra 
rioleringsproblemen aan.  Aquafin gaat regenwaterassen voorzien waarbij het regenwater gescheiden wordt van 
het afvalwater. 
De G-route, de verbinding tussen centrum en groen buitengebied voor de trage weggebruikers, dienen verder 
onderzocht te worden. 
 
Vragen: 
Pierre Gladiné stelt zich vragen bij het aanstellen van een ontwerper, terwijl het volledige mobiliteitsplan nog niet 
door de gemeenteraad werd goedgekeurd.  Zo liggen bijvoorbeeld de rijrichtingen nog niet vast, verkeer 
Patersstraat – Grote Markt.  Er zou toch al een visie, een aantal basiselementen aanwezig moeten zijn, waar de 
ontwerper zich op kan baseren?   
Volgens Steven is het belangrijk dat de ontwerper vlot met voorwaarden kan omgaan en zich flexibel opstelt.  
Ook het ereloon speelt in belangrijke mate mee.  Er wordt alvast gevraagd om een eerste schets, een 
denkoefening op te maken.  Tijdens de aanloop naar het definitief ontwerp zal het mobiliteitsplan uitgeklaard zijn. 
Eric meldt dat er vooral gezocht wordt naar een creatief ontwerp, waarin verschillende opties mogelijk blijven.  
Vindingrijkheid en ruimtelijk inzicht bij de ontwerper zijn belangrijke elementen. 
 
Pierre heeft ook bedenkingen bij de puntentoekenning van het gunningcriteria: uitvoeringstermijn tien, tegen 
personeelsinzet dertig punten.  Het is niet gemakkelijk om de kwaliteit van een team te beoordelen. 
Eric vraagt om controle te houden op de uitvoering.  Als voorbeeld de heraanleg van de Sint-Anthoniusstraat, het 
team wisselde te vaak van bezetting, er moet toch een continuïteit nagestreefd worden. 
De uitvoeringstermijn is belangrijk, maar er is een groot verschil of men met vijf of meer dan twintig personen aan 
het werk gaat.  Nood aan een duidelijke taakverdeling en tijdsplanning per taak. 
 
 
6. Stand van zaken werken Grote Markt 
Momenteel is er een brief verzonden aan de handelszaken van de Herentalsstraat – Otterstraat – Patersstraat 
om hun leveranciers tijdig op de hoogte te kunnen stellen van gewijzigde verkeerssituatie.   
De werken zitten zeer goed op schema.  De werken aan de west en zuidkant zouden tegen het bouwverlof klaar 
zijn.  2 augustus start men met het openbreken van de hoek Otterstraat – Grote Markt waardoor er tijdelijk in 
twee richtingen gereden kan worden tussen de Grote Markt en de Klinkstraat. 
 
Vragen: 
Vincent Diels informeert of parkeren in de Otterstraat behouden blijft? 
Dit is niet duidelijk.  Er worden wel speciale zones voorzien voor het laden en lossen van goederen.  
Probleemzone is de Bekenstraat. 
 
Eind van de week worden ook de brieven aan de scholen bezorgd.  Vanaf 1 september wordt de halte aan het 
begin van de Herentalsstraat terug bediend en moeten de buslijnen vanuit de richting Mol en Geel niet langer 
over de ring via Steenweg op Gierle Turnhout binnenrijden.   
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7. Begrotingswijziging van de diensten met betrekking tot deze commissie 
De begrotingswijziging van de diensten is telkens behandeld samen met de agendapunten die voor hun dienst 
geattendeerd stonden. 
 
 
8. Stadsboerderij Veldekenshoeve + begrotingswijziging Facility Management 
Kristoff Wouters legt eerst de begrotingswijziging voor van Facility Management 
 
1/ Begrotingswijziging 
E zijn slechts kleine aanpassingen aan het voorziene werken gebeurd, waardoor de kredieten wat aan gezuiverd 
worden na zes maanden.  Met uitzondering van REGinvesteringen op schoolgebouwen.  Twee locaties, de 
Handelsschool (1.225.000 euro) en de Stedelijke basisschool (1.375.000 euro) voor rationeel energiegebruik.  
Eandis had met de lokale besturen al een bestaand contract afgesloten voor zonnepanelen.  Dit zou volgend jaar 
al in gebruik zijn.  De aanpassingen rond veiligheid, opgelegd door de preventieadviseur zorgen voor een 
meerkost van 20.000 euro. 
 
TRAM 41 vraagt voor de herinrichting van de tijdelijke tentoonstelling in het Taxandriamuseum 15.000 euro extra, 
maar door de besparingen op het meubilair voor de leeszaal van het archief, die naar een latere datum worden 
verschoven, wordt enkel de klemtoon verlegd, een nuloperatie. 
 
De renovatie aan de conciërgewoning in de Kwakkelstraat zorgen voor een verhoging van 50.000 euro.  Het 
vroegere lijkenhuisje wordt een opslagplaats voorzien met een personeelsruimte met gescheiden sanitair en 
kledingsruimte voor mannen en vrouwen.  In de dakbedekking is asbest aangetroffen, waardoor het volledig 
ontmanteld moet worden. 
 
Facility Management verduidelijkt het agendapunt aan de hand van een powerpoint. 
 
2/ Stadsboerderij 
Vragen: 
Vincent Diels informeert voor welke leeftijd – doelgroep de doolhof is die aangelegd gaat worden? 
Dit staat niet in het plan vermeld. 
 
Wilfried Sylverans en Pierre Gladiné stellen zich vragen betreffende de renovatie. 
In het herziene concept kiest men voor renovatie gebouw in combinatie van serre en nieuwbouw. 
De slechte stukken gaat men afbreken en hermetsen.  Het dak bepaalt het karakter mee van de woning.  Men 
opteert voor nieuwe pannen met een verouderd uitzicht. 
Er komt een nieuwe dakstructuur op het oude woningsgedeelte.  Het dak was al vernieuwd, maar de muren 
werden onstabiel.  Men tracht zoveel mogelijk de oude trekkers te behouden.  Dit gedeelte wordt gerenoveerd 
naar een gebouw anno 1830, enkel glas, zonder isolatie of waterkering in de muren. 
In het nieuwbouwgedeelte wordt een ‘box-in-box’ systeem toegepast, een glazen formule waar een kantoorruimte 
komt.  Ook voorzien: een polyvalente zaal, een keuken, kleedruimtes en technische ruimte komt, alles voorzien 
van het nodige modern comfort. 
 
Wilfried vraagt waar een keuken voor nodig is? 
In het concept van het project komen ook een moestuin van ‘vergeten groenten’, een boomgaard, een snoep- en 
kruidentuin voor.  In de keuken kan er dan ook gewerkt worden met en rond deze producten uit eigen teelt. 
 
Eddy De Wachter informeert naar de totale grootte van het terrein? 
Kristoff vermeld dat het onteigeningsproject nog niet volledig rond is.  De totale oppervlakte is nog niet geweten. 
 
 
9. Punten agenda gemeenteraad 
Toelichting door Steven Mateusen aan de hand van slides. 
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1/ Onderhoud voetpaden, werken min en meer 
Tijdens het uitvoeren van de opdracht ‘Onderhoud voetpaden, dienstjaar 2009’ is gebleken dat voor de goede 
uitvoering van de werken enkel aanpassingen dienden te gebeuren.  Die aanpassingen leiden tot onvoorziene 
werken onder meer door de afmeting van de boordstenen (15 in plaats van 20 cm). 
 
Opmerking: 
Er is een opnieuw een voorstel om voor kleine bedragen vanaf september 2011 te kunnen werken met een 
algemene beslissing,  hetzelfde principe als vroeger de minder dan 10% regeling.  Nu moet dit telkens eerst door 
de gemeenteraad worden goedgekeurd.  De nieuwe regeling moet diensten in staat stellen om gemakkelijker te 
kunnen inspelen op behoeftes en aanpassingen bij werken. 
 
2/ Grote Markt, werken meer 
Ook tijdens de uitvoering van de werken op de Grote Markt is gebleken dat er onverziene werken uitgevoerd 
moesten worden.  De aannemer diende hiervoor offertes in en het studiebureau maakte een verantwoording op.  
Dit leidde tot een meerprijs van 42.330,93 euro. 
 
Vraag:  
Erik Smeets vraagt of er nog archeologische vondsten hebben plaatsgehad? 
ADAK heeft een nieuw onderzoek uitgevoerd, er zijn inderdaad enkele vondsten opgedoken.  De site is snel 
terug vrijgegeven. 
 
3/ Begrotingswijziging 
Vraag: 
Tinne De Wilde informeert waar het retentiebekken voorzien wordt? 
Steven legt uit dat een studie de riolering RWA-as ‘ Kasteelloop’ tot aan het bergbezinkbassin (met uitzondering 
van gedeelte Aquafin) brengt aan het stadspark, waardoor ze vertraagt worden afgevoerd naar de Aa.   
Er komt ook een extra retentiebekken aan de Broekzijde, het regenwater wordt gescheiden van het afvalwater.  
Er worden naar oplossingen gezocht om geurhinder te vermijden.  
 
Opmerkingen: 
Er is een nieuw krediet voorzien voor het mobiliteitsplan op basis van de nieuwe berekeningen.  Eric meldt dat er 
een brief aan de landmeter is opgesteld als de duur van het project overschreden wordt, de landmeter zelf het 
verschil moet bijpassen.  
 
Aan de pompput van de Parkring ( riolering Parkwijk – noodoverlaat naar Aa) wordt een alarm voorzien bij 
problemen.  Ook aan de fietstunnel wordt een telemetrie geplaatst om een snelle interventie te garanderen. 
 
In het laatste krediet wordt een dynamische bewegwijzering voorzien voor de hoofdparkings, voorzien van een 
telling om het aantal beschikbare plaatsen aan te geven.  In het najaar moet dit rond zijn.  De nieuwe borden zijn 
overzichtelijker, beter leesbaar. 
 
 
10. Uit het college 
Geen opmerkingen. 
 
 
11. Varia 
Er zijn geen variapunten. 
 
 
 
 
Kathleen Aerts   
commissiesecretaris  


